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önkormányzati hírek

összefoglaló a képviselő-testület 2014. szeptember 15-i 
rendkívüli nyilvános üléséről
erdősi lászló polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket. megállapította, hogy az ülésen 6 képviselő jelen van, tehát az ülés ha-
tározatképes. Csizmadia zsuzsanna alpolgármester, hunya krisztina képviselő és makay istván, a humán és környezetvédelmi bizott-
ság elnöke jelezte, hogy az egyebekben szót kér. a képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül a napiren-
det elfogadta.

herCeghalmi általános iskola
tantermekkel történő bővítése
erdősi László polgármester elmondta, hogy 
a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
ülésén a képviselők részletesen megvitatták 
az iskola bővítéséről szóló előterjesztést. 
Tekintettel arra, hogy a napirend kapcsán kér-
dés, hozzászólás nem hangzott el, Polgármes-
ter úr szavazásra bocsátotta az előterjesztést. 
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül úgy döntött, 
hogy elindítja az általános iskola tanterem 
bővítésével kapcsolatos előkészítő eljárását. 
Megbízza erdősi László polgármestert, hogy 
vegye fel a kapcsolatot a Klebelsberg Intéz-
ményfenntartó Központtal.

az önkormányzat 2014. évi
költségvetésének móDosítása
Az előterjesztést mindkét bizottság részlete-
sen megtárgyalta és az ott elhangzott módo-
sításokkal javasolta elfogadni a testületnek.
Tekintettel arra, hogy a napirend kacsán kér-
dés, hozzászólás nem hangzott el, Polgár-
mester úr szavazásra bocsátotta a rendelet 
módosítását.
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül a rendelet mó-
dosítást elfogadta.
 
az önkormányzat 2014. évi
költségvetése i. Félévi beszámolóJa
Az előterjesztést mindkét bizottság részlete-
sen megtárgyalta és az ott elhangzott módo-
sításokkal javasolta elfogadni a testületnek.
Kérdés, hozzászólás nem lévén Polgármester 
úr szavazásra bocsátotta az előterjesztést.
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül a beszámolót 
elfogadta.

elkésett ösztönDíJ kérelmek
elbírálása
erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
testület augusztus 26-i ülésén elbírálta a ha-
táridőre beérkezett ösztöndíj pályázatokat. 
Az azóta érkezett további négy újabb pályá-
zati kérelmet a Pénzügyi és Településfejlesz-
tési Bizottság megvizsgálta és személyenként 
10 ezer forint/hó összegű támogatás odaíté-
lésére tett javaslatot a Képviselő-testületnek. 
Dr. Szmodis Jenő jegyző indítványozta a ha-
tározati javaslat szövegét az alábbi mondattal 
kiegészíteni: „A támogatás fedezetét a Képvi-
selő-testület az általános tartalékkeret terhére 
biztosítja.”
Hunya krisztina képviselő javasolta, hogy a 
testület módosítsa a rendeletet oly módon, 

hogy pályázat benyújtásának határideje 
szeptember 30-ra változzon, és a méltányos-
ságra vonatkozó rendelkezés kerüljön tör-
lésre. Úgy véli, hogy egyik kérelemben sem 
szerepelt olyan tény, amely alapján indokolt 
volna az elkésett kérelem támogatása.
Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester egyet-
ért Hunya krisztina javaslatával. Az elkésett 
pályázók részéről gyakran az az érv hangzik 
el, hogy a pótfelvételi eredményét csak későn 
tudták meg, vagy az, hogy nem kapták meg 
az iskolalátogatási igazolásokat időben. Tá-
mogatja a rendelet módosítását, azonban a 
pályázat benyújtásának határidejét szeptem-
ber 15. napjában javasolja megjelölni. Nem 
ért egyet a bizottság azon döntésével, hogy 
minden pályázó ugyanolyan összegű támo-
gatást kap, véleménye szerint vissza kellene 
térni ahhoz a korábbi gyakorlathoz, hogy az 
első évben a pályázók havi tízezer forintot, a 
további években pedig az előző évi teljesít-
ményüknek megfelelő összegű támogatást 
kapjanak. Javasolja, hogy az ösztöndíjak fo-
lyósítása október hónaptól történjen.
A hozzászólásokat követően a Képviselő-tes-
tület 5 igen szavazattal és 1 nem szavazattal, 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot fo-
gadta el:
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete bíró Nikolett, egedi eri-
ka, Szendrei Máté és Végh András felsőok-
tatási ösztöndíj pályázatát méltányosságból 
elfogadja, és részükre 2014. szeptember 1. 
napjától a 2014/2015. tanévre havonként 
15.000,-Ft ösztöndíjat nyújt a községben vég-
zett munkájukért.
A támogatás fedezetét a Képviselő-testület 
a 2014. évi általános tartalékkeret terhére 
biztosítja. A testület felkéri Dr. Szmodis Jenő 
jegyzőt, hogy az ösztöndíj folyósításáról szó-
ló szerződést a támogatást elnyert fiatalokkal 
2014. szeptember 30-ig készítse el.
A pályázók munkáját a Képviselő-testület 
2015 januárjában ellenőrzi.
A szavazás után Hunya krisztina képviselő 
megkérdezte Csizmadia Zsuzsanna alpol-
gármestert, hogy indítványát általános jelleg-
gel javasolja alkalmazni, vagy csak az elkésett 
pályázók tekintetében.
Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester el-
mondta, hogy a pályázati határidő szeptember 
15-ig történő kitolódása miatt a döntés már 
csak a hónap második felében születhet meg, 
így szeptember hónapban érdemi munka már 
nem várható, ezért javasolja, hogy a támogatás 
folyósítása október hónaptól történjen.
Dr. Szmodis Jenő jegyző a módosításokat 
összefoglalva elmondta, hogy a határozati 

javaslat azzal egészül ki, hogy a testület a ha-
tározatban az odaítélt támogatási összeg fe-
dezetét is megjelölte. A rendeletmódosításra 
irányuló határozati javaslat pedig három kité-
telt tartalmaz:
• A Képviselő-testület a pályázat benyújtásá-
nak határidejét szeptember 15. napjára mó-
dosítja.
• A testület a méltányosság gyakorlására vo-
natkozó szakaszok hatályon kívül helyezésé-
ről dönt.
• A támogatási időszak kezdete október hó-
nap.
A Képviselő-testület 4 igen és 1 nem szava-
zattal, 1 tartózkodás mellett a határozatot 
elfogadta.

telePÜlésrenDezési eszközök
móDosítása az 1. sz. vasÚtvonal
FeJlesztésével összeFÜggésben
Dr. Szmodis Jenő jegyző összefoglalta a 
Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
ülésén megfogalmazott kérést, mely szerint 
a testület olyan vázrajzok elkészítését kéri, 
amelyről egyértelműen megállapítható a régi 
és a tervezett új nyomvonal területe és az ál-
tala érintett ingatlanok.
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, nem 
szavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett a Bia-
torbágy-Tata vasútvonal korszerűsítése kap-
csán előterjesztett, Herceghalom község te-
lepülésrendezési eszközeinek módosítására 
irányuló előterjesztésről szóló döntést elna-
polja.
A Képviselő-testület felkéri erdősi László pol-
gármestert, hogy gondoskodjon olyan váz-
rajzok elkészítéséről, amelyről egyértelműen 
megállapítható a régi és a tervezett új nyom-
vonal területe.
erdei László, a Pénzügyi és Településfejlesz-
tési Bizottság elnöke távozott.

egyebek
a.) Hunya krisztina képviselő elmondta, 
hogy kezdeményezte a Gedi Kft. ügyvezető-
jének meghívását, annak érdekében, hogy 
az tájékoztatást adjon a munkavállalói által a 
településen okozott probléma megoldásáról. 
Mint az ismeretes a Községi Könyvtár környé-
kén a Gedi Kft. dolgozói szóban inzultáltak 
néhány fiatal lányt. Az ügyvezető tájékozta-
tása szerint elbocsátották azokat a szemé-
lyeket, akikkel szemben a panasz felmerült.  
Azért szerette volna, hogy a társaság ügyve-
zetője részt vegyen a testületi ülésen, hogy 
tapasztalataival segítse egy másik, Hercegha-
lomban több éve fennálló probléma megol-
dását. Elmondta, hogy a Bem József utcában 
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működő munkásszállással kapcsolatban ha-
sonló problémák merültek fel, az atrocitások 
miatt többször kiszállt a rendőrség.
erdősi László polgármester reagálva az el-
hangzottakra elmondta, hogy szeptember 
22-én közbiztonsági nap megrendezésére 
kerül sor, amelyre eljönnek majd a rendőrség 
és a polgárőrség képviselői. A nap folyamán 
kapta meg a meghívottak részvételére vo-
natkozó visszajelzéseket. Javasolja, hogy a 
panaszosok és a képviselők mind nagyobb 
számban jelenjenek meg a fórumon, ahol 
a szakemberek minden felmerülő kérdésre, 
észrevételre válaszolnak majd.

b.) Makay István, a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság elnöke a Baba-Mama Klub új 
vezetője által feltárt problémákat tolmácsolta 
a testület felé. Elmondta, hogy megtekintette 
a klubhelyiség felújítását és megállapította, 
hogy ott csupán egy festés történt, ugyanak-
kor az előtér és a WC felújítása nem történt 
meg. További panasz, hogy az előtér levegőt-
len, nem lehet szellőztetni, az előtér teli van 
oda nem illő holmikkal és a takarítás is némi 
kívánni valót hagy maga után. A helyiséget 
több civilszervezet használja.
erdősi László polgármester elmondta, hogy 
nem először van a klub ügye a testület előtt. 
Az előző klubvezető kérésére kicserélték a 
padlószőnyeget, kifestették a klubhelyiséget 
és megtörtént a WC javítása is. Az önkor-
mányzat megvizsgálja annak lehetőségét, 
hogy a kéréseket orvosolják, de az építészeti 
adottságok ellen nem tudnak tenni. Amikor 
ez a klub itt kapott helyet, akkor mindenki 
elégedett volt a helyzettel. Természetesen el 
lehet gondolkodni azon, hogy lehet-e valahol 
jobb adottságú helyet találni a klub számára.

C.) Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester 
megkérdezte Dr. Szmodis Jenő jegyzőtől, 
hogy a Humán és Környezetvédelmi Bizott-
ság 2014. július 25-i ülésén elfogadott hatá-
rozati javaslat miért nem került a Képviselő-
testület elé.
Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, hogy a 
határozat tartalmának ismerete nélkül nem 
tud válaszolni a kérdésre, a kérdésről a ké-
sőbbiekben tájékoztatja Alpolgármester Asz-
szonyt.

D.) Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester fel-
olvasott a következő Hírmondó tervezett anya-
gából egy neki címzett, keretes cikket. Megkér-
dezte Dr. Szmodis Jenő jegyzőt, hogy jogszerű 
lépésnek számít-e a testületi ülésen történtek 
újságcikkben történő kommentálása.
Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, hogy a 
helyi sajtóval kapcsolatos ügyekben nem kí-
ván állást foglalni. A jogi véleménye az, hogy 
nem jogsértés kommentálni a testületi ülé-
sen elhangzottakat.
Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester kérte, 
hogy biztosítsanak lehetőséget a cikkre adott 
válaszának megjelentetésére. Ezek után fel-
olvasta a megjelentetni kívánt választ. Meg-
kérdezte Dr. Szmodis Jenő jegyzőt, hogy 

megjelenhet-e a felolvasott, tervezett cikkre 
adott válasz.
Dr. Szmodis Jenő jegyző javasolta, hogy a 
megjelentetés kérdésével forduljon a Hír-
mondó szerkesztőjéhez. Emlékeztetett arra, 
hogy a korábbiakban is módja volt a képvise-
lőknek arra, hogy – amennyiben mondaniva-
lójuk volt – teret kaptak az újságban.
Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester kérte, 
hogy biztosítsanak lehetőséget arra, hogy az 
előbbiekben felolvasott válasz egy A/4-es la-
pon az újságban elhelyezésre kerüljön. 
A Képviselő-testület hozzájárult ahhoz, hogy 
Szabó György szerkesztő szót kapjon a cikk 
megjelenése tárgyában.
Szabó György szerkesztő elmondta, hogy 
a terjesztés nem az ő feladata. Azzal, hogy a 
kész újságot átadja az Önkormányzatnak, a 
maga részéről a feladatát teljesítette. Az Ön-
kormányzat, mint a lap kiadója dönthet arról, 
hogy milyen szóróanyagot, stb. helyez el a 
kézbesítendő újságban.
Hunya krisztina képviselő elmondta, hogy 
nemrégiben ő maga elállt egy korábban 
megjelent cikk miatt kezdeményezett hely-
reigazítási kérelemtől, ezért a későbbiekben 
javaslatot kíván tenni a Hírmondó szerkeszté-
sével kapcsolatban.

e.) Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester 
bejelentette, hogy a kápolna felújításával 
kapcsolatos szervező munkájáról lemond és 
az összes, az ügyben keletkezett iratot átadja.

F.) FeLterJeSZtÉS „PeSt MeGYÉÉrt eMLÉk-
ÉreM” DÍJ oDAÍtÉLÉSÉre
erdősi László polgármester elmondta, hogy 
Pest Megye Önkormányzata Közgyűlésének 
rendelete szabályozza a pest megyei kitün-
tetések és díjak adományozásának rendjét, 
amely javaslattételi jogot biztosít a Pest 
megyében működő települési önkormány-
zat képviselő-testületei számára is. tarjáni 
István, Biatorbágy Város polgármestere ja-
vaslatára indítványozza, hogy a testület a 
Budavidék Zöldút Szövetséget javasolja a 
„Pest Megyéért Emlékérem” díjjal történő ki-
tüntetésre. Nem kívánja részleteiben ismer-
tetni a díj odaítélésével kapcsolatos feltéte-
leket, a kiküldött előterjesztés azt részletesen 
tartalmazza.
Hunya krisztina képviselő megkérdezte, 
hogy mikor kerül sor a díj átadására.
erdősi László polgármester tudomása szerint 
novemberben.
Hunya krisztina képviselő megkérdezte, 
hogy jól látja-e, hogy herceghalmi személy is 
érintett a felterjesztésben.
erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
Szövetség alapító tagjai között van Benedek 
Árpád herceghalmi lakos is.
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, nem 
szavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett úgy 
döntött, hogy támogatja a Budavidék Zöld-
út Szövetség „Pest Megyéért Emlékérem” díjra 
történő felterjesztését.
Ezt követően Csizmadia Zsuzsanna alpol-
gármester tájékoztatta a jelenlévőket a Szent 

Mihály napi rendezvény előkészületeiről és 
egyes szervezési kérdésekben a testület se-
gítségét kérte.

Több hozzászólás nem lévén, erdősi László 
polgármester a rendkívüli testületi ülést be-
zárta.

Az ülés ezután zárt keretek között folytató-
dott, a Herceghalom Gyermekeiért Alapít-
vány kuratóriumi tagjainak megválasztásával, 
az új közművelődési koordinátor személyé-
nek kiválasztásával, és az SZSZB tagok meg-
választásával (nemzetiségi önkormányzat vá-
lasztáshoz) kapcsolatos témakörökben. 

Szabó György

Herceghalomi 
hírmondó

Megjelenik havonta
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herceghalom önkormányzata
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A fotókat Szabó György készítette
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A Herceghalomi Hírmondó
következő (XVI. évf. 11.) lapszáma
várhatóan 2014. november 24-én
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Lapzárta november 3-án  lesz.

kéziratokat, hirdetéseket ezidáig
lehet leadni a polgármesteri hivatal
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a fenti e-mail címre.

A Hírmondó korábbi számai
a községi könyvtárban megtalálhatók

és helyben olvashatók.
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összefoglaló a képviselő-testület 2014. október 7-i
nyilvános üléséről
erdősi lászló polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket. megállapította, hogy az ülésen 4 képviselő jelent meg, tehát az ülés 
határozatképes. erdősi lászló javasolta, hogy az 5. napirendi pontot a testület vegye előre. a képviselő-testület 4 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül a napirendet elfogadta.

iDősek karáCsonya renDezvény
előkészítése
Makay István, a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság elnöke a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság ülésén elmondta, hogy az új 
közművelődési koordinátorral felvette a kap-
csolatot és egyeztettek az ez évben még hátra-
levő rendezvényekről. Úgy véli, hogy az Idősek 
Karácsonya rendezvényt a korábbi évek gya-
korlatának megfelelően kell megrendezni. 
erdei László, a Pénzügyi és Településfejlesztési 
Bizottság elnöke az elhangzottakhoz kiegészí-
tésül elmondta, hogy a költségvetésben – a 
szociális keretben levő 1,5 millió forinttal 
együtt – összesen 2,75 millió forint áll rendel-
kezésre, amely fedezi az ajándékként adott 
készpénz, a vacsora, a hangosítás, a kis ajándé-
kok és a műsor költségeit. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az Idő-
sek Karácsonya rendezvény előkészítésével 
kapcsolatos beszámolót tudomásul vette.

a herCeghalmi CsiCsergő óvoDa 
2013/2014-es nevelési évben végzett 
tevékenységének értékelése 
A Képviselő-testület munkatervének megfele-
lően Varga-tóth Csaba óvodavezető benyúj-
totta a 2013/2014. nevelési évről szóló értéke-
lését, amely egyben tartalmazza az óvodában 
folytatott 2014/2015. nevelési év pedagógiai 
munkájának a bemutatását is. Az anyagot 
mindkét bizottság tárgyalta és a Képviselő-tes-
tületnek elfogadásra javasolta.  A Humán és 
Környezetvédelmi Bizottság ülésén elhang-
zott módosítási javaslatok és kiegészítések az 
anyagba beépítésre kerültek. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete a Herceghalmi Csicsergő 
Óvoda 2013/2014. nevelési évről szóló beszá-
molóját módosításokkal és kiegészítésekkel 4 
igen szavazattal elfogadta.
A következő napirend 2 tárgykört tartalmaz:
A.) A HerCeGHALMI CSICSerGŐ
óVoDA 2014/2015-ÖS NeVeLÉSI ÉVÉNek
beINDÍtÁSA
A Képviselő-testület munkatervének megfe-
lelően Varga-tóth Csaba óvodavezető be-
nyújtotta a 2014/2015-ös nevelési év beindí-
tásáról szóló tájékoztatóját, illetve a nevelési 
évre vonatkozó munkatervét. Az írásos anyag-
gal kapcsolatosan felmerült kérdésekre a bi-
zottsági ülésen Varga-tóth Csaba intézmény-
vezető válaszolt. Többek között elmondta, 
hogy az óvoda udvarán elvégzendő munkála-
tokat az Önkormányzat dolgozói – Pál Gábor 
műszaki előadó iránymutatásával – el tudják 
végezni az ősz folyamán. A homokozó ho-
mokjának tisztítására az óvodában is szükség 
van, ezért az óvoda és a játszótér homokjára 
tisztítására vonatkozó árajánlat beszerzését 
vállalja. erdei László, a Pénzügyi és Település-

fejlesztési Bizottság elnöke a kiküldött határo-
zati javaslatot három további mondattal indít-
ványozta kiegészíteni, melyből két feltétel ha-
tározati javaslatba történő beemelését a bi-
zottság is támogatta, nevezetesen:
1. A régi óvodarész energetikai korszerűsítésé-
re a következő költségvetési évben kerül sor.
2. Hajdu Józsefné a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság ülésén felvetette, hogy a Mó-
ricz ligeti játszótér homokozójának tisztítására 
árajánlatokat kérjen be az Önkormányzat, to-
vábbá javasolta a homokozók befedését is.
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete a Herceghalmi Csicsergő Óvoda 
2014/2015-ös nevelési évi munkatervét 4 igen 
szavazattal módosítás és kiegészítés nélkül el-
fogadta.
A bizottság felkérte Varga-tóth Csaba intéz-
ményvezetőt, hogy kérjen be árajánlatokat az 
óvoda udvar és a Móricz ligeti játszótér homo-
kozójában levő homok tisztítására, esetleges 
lefedésére.
Makay István képviselő megérkezett.
b.) HoMokoZók FertŐtLeNÍtÉSe
Varga-tóth Csaba a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság felkérésére, árajánlatokat 
kért be a homokozókkal kapcsolatos munkák 
elvégzésére. 
Hajdu Józsefné, a Móricz ligeti Alternatív Terá-
piás Központ és a Picimackó Játszóház vezető-
je, aki egyben a probléma felvetője is volt, je-
lezte, hogy a hálós védelem napi biztosítására 
(felrakás-leszedés) nincs személyi háttere, a 
maga részéről az egyszeri (kiégetős) fertőtlení-
tés és kéthavi rendszerességgel felásás/lazítás, 
szellőztetés biztosítását kéri. Az óvodában a 
hálós védelem napi biztosítása megoldható, a 
homok szellőztetését a Szülői Közösség bevo-
násával rendszeresen végezzük – mondta Var-
ga-tóth Csaba. 
A hálóra vonatkozó árajánlatokat mérlegelve, 
a tartósságot, ár/értékarányt mérlegelve az 
Aktív sport kis-és nagyker ajánlata a leginkább 
elfogadható. Az összesen 168 m2-re ajánlott ár: 
84.000 Ft.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 5 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy a Herceghalmi Csicsergő Óvoda 
udvarán levő homokozó szerelhető hálós vé-
delem felszereléséhez bruttó 90.000,- Ft keret-
összeget biztosít a 2014. évi általános tartalék-
keret terhére.

telePÜlésrenDezési eszközök
móDosítása az 1. sz. vasÚtvonal
FeJlesztésével összeFÜggésben
A Biatorbágy-Tata vasútvonal szakasz korsze-
rűsítését célzó előkészítő eljárás folyamán a 
Képviselő-testület támogatta vasútfejlesztési 
projekt beruházásával összefüggő HÉSZ mó-
dosítási folyamat megindítását. A partnerségi 
egyeztetés lezajlott a kormányrendeletben 

foglaltak szerint, a módosításban érintett terü-
letek tulajdonosai nem emeltek kifogást a fej-
lesztés kapcsán történő terület felhasználási 
határok módosítása miatt. A Nemzeti Infra-
struktúra Fejlesztő Zrt.  2014. augusztus 27-én 
megküldte teljességi nyilatkozatát, amely 
alapján sor kerülhet a fejlesztéshez szükséges 
HÉSZ módosításra.
Először a Képviselő-testület arról döntött, 
hogy érdemben kíván-e foglalkozni az előter-
jesztéssel.
a.) erdősi László szavazásra tette fel az 1. sz. 
vasútvonal fejlesztésével összefüggésben tör-
ténő településrendezési eszközök módosításá-
ról szóló döntés elnapolásának kérdését.
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete 4 nem, 1 tartózkodással úgy 
határozott, hogy a Biatorbágy-Tata vasútvonal 
szakasz korszerűsítését célzó vasútfejlesztési 
projekt beruházásával összefüggő HÉSZ mó-
dosításról szóló döntést nem napolja el.
b.) teLePÜLÉSSZerkeZetI terV
MóDoSÍtÁSA
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 4 igen és 1 tartózkodással 
a Településszerkezeti Tervet módosítását elfo-
gadta.
A határozat a tervlappal együtt érvényes, azzal 
együtt alkalmazandó.
Jelen határozat 2014. október 20. napján lép 
hatályba.
C.) HÉSZ MeLLÉkLeteINek MóDoSÍtÁSA
Az előző határozat következtében HÉSZ mel-
lékletét képező SZT/M jelű Szabályozási Terv-
lap és a mellékletét képező SZT jelű Szabályo-
zási Tervlap is módosul, egyidejűleg a rendelet 
4. mellékletét képező SZT jelű Szabályozási 
Tervlap hatályát veszti.
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete, 4 igen és 1 tartózkodással Her-
ceghalom Helyi Építési Szabályozásáról szóló 
15/2010. (XI.25.) számú rendeletét módosítja.

a hUmán és környezetvéDelmi
bizottság, a Polgármester
és a Jegyző táJékoztatóJa a szoCiális 
segélyezésről és JUttatásokról
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság ülé-
sén kérésként merült fel, hogy készüljön egy 
kimutatás, amely segélynemenként tartalmaz-
za a szociális kifizetéseket.  Ez a kimutatás elké-
szült, minden bizottsági tag és képviselő szá-
mára kiosztásra került. A Pénzügyi és Telepü-
lésfejlesztési Bizottság ülésén Meszner Mónika 
igazgatási előadó – a kimutatás kapcsán fel-
merült képviselői kérdésre válaszolva kiegészí-
tésül – elmondta, hogy 2013 decemberében 
megszűnt az átmeneti szociális segély, a teme-
tési segély, a szociális kölcsön és a rendkívüli 
gyermekvédelmi támogatás keret. Ebből lett 
egy nagy önkormányzati „segély csomag”. A 
rendkívüli gyermekvédelmi támogatás kereté-
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ből kerül kifizetésre az étkeztetési normatíva 
és a méltányosság alapján nyújtott étkezési té-
rítési kedvezmények, valamint az ingyenes 
tankönyv ellátás. 
Ezen keret felhasználásáról törvény, vagy 
Képviselő-testület dönt, melynek összege 
mintegy 5 millió forint. A másik ellátási for-
ma, amelyről a polgármester dönt, a közüze-
mi díjkompenzáció, a folyósítás részleteit a 
Képviselő-testület által hozott helyi rendelet 
szabályozza. A szociális kiadásokat terhelték 
az augusztusban kifizetett beiskolázási tá-
mogatások, a táboroztatás költségei és az 
ebben a hónapban felvett szociális kölcsö-
nök is. A határozati javaslat Képviselő-testü-
let által történő elfogadását mindkét bizott-
ság támogatta.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 3 igen és 2 tartózkodás 
mellett a beszámolót tudomásul vette.
herCeghalom gyermekeiért
alaPítvány táJékoztatóJa
A Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány évek 
óta eredményesen működik, támogatja a tele-
pülés gyermekeinek tanulását, sportolását, 
kulturális életét. A kuratórium elnöke minden 
esztendőben beszámol tevékenységükről. Tá-
mogató tevékenységük sokrétű, ösztönzik a 
tanulókat a továbbtanulás, a nyelvtanulás és a 
sport területén, de támogatják a településért 
és az iskoláért tevékenykedőket is.  Az Alapít-

vány beszámolóját a képviselők megkapták.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Kép viselő-testülete 5 igen szavazattal a Her-
ceghalom Gyermekeiért Alapítvány munkájá-
ról szóló tájékoztatóját módosítás és kiegészí-
tés nélkül tudomásul vette.

őszi „lombtalanítás” megszervezése 
a lakosság részére
Herceghalom Község Önkormányzata 6 éve 
minden tavasszal vállalkozóval elvégezteti a ta-
vaszi metszésből származó ágak, gallyak be-
gyűjtését, ledaráltatja és elszállíttatja a keletke-
ző hulladékot. Kérés érkezett a lakosság részé-
ről, hogy idén ősszel is szervezzen az önkor-
mányzat „lombtalanítási akciót”. A munkálato-
kat évek óta kalmár László vállalkozó végzi. A 
mellékelt árajánlat szerint a vállalkozó 11.500,- 
Ft + ÁFA / óra díjazásért végezné el a zöldhul-
ladék darálását és a keletkező hulladék elszállí-
tását, amelynek költsége az igények ismereté-
ben megközelítőleg 600.000,- Ft. A Környezet-
védelmi Alapban az erre a feladatra elkülöní-
tett összegből – a tavaszi lombtalanítási akció 
után 300.000,- Ft áll rendelkezésre, így a mun-
kálatok elvégeztetéséhez további 300.000,- Ft 
biztosítása szükséges, mely az általános tarta-
lékkeret terhére kerülhet kifizetésre.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 4 igen és 1 tartózkodás 
mellett úgy határozott, hogy Herceghalom 

község területén 2014. november első heté-
ben őszi „lombtalanítást” végeztet.
A munkálatok elvégzésével kalmár László vál-
lalkozót bízza meg.
A munkálatok elvégzéséhez 600.000,- Ft keret-
összeget biztosít, mely összegből 300.000,- Ft a 
2014. évi költségvetés Környezetvédelmi Alap-
ja terhére, további 300.000,- Ft pedig az általá-
nos tartalékkeret terhére kerül kifizetésre.
Felhatalmazza a polgármestert a szerződés 
aláírására.
Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester asszony 
megkérdezte, hogy hány árajánlatot kért be az 
önkormányzat.
erdősi László elmondta, hogy évek óta ezzel 
az alvállalkozóval végeztetik el a munkát, a la-
kosság megelégedésével. A munka elvégzésé-
re fordítandó összeg évek óta nem változik. Ta-
pasztalatból tudható, hogy más vállalkozók 
ajánlatai igen csekély mértékben térnek el. 
További kérdés merült fel, hogy miért nem ta-
vasszal végeztetik el ezt a munkát?
erdősi László válaszában elmondta, hogy la-
kossági kérésre határoztak úgy, hogy az idén 
ősszel is lesz lombtalanítás. 

Ezt követően zárt ülés keretében tárgyalta a 
Képviselő-testület az SNI-s gyermek óvodában 
történő ellátásának kérdéseit.

Szabó György

Névjegyzékben szereplők száma: 1697 fő
Megjelentek: 970 fő
Az urnában felbontáskor lévő lapok száma: 969  db

Polgármester jelöltekre leadott érvénytelen szavazatok száma: 20 db
Érvényes: 949 db

választási eredmény a kapott szavazatok sorrendjében:
• Erdősi László független: 427 
• Csizmadia Zsuzsanna FIDESZ: 290 
• Somogyi Kálmán független: 197 
• Hamvas István JOBBIK: 35 

képviselőjelöltekre leadott érvénytelen szavazatok száma: 13 db
Érvényes: 956 db

választási eredmény a kapott szavazatok sorrendjében:
Hunya Krisztina 437 Herczegh István 194
Erdei László 424 Galai Katalin 192
Erdősi László 356 Losonczy Csongor 186
Csizmadia Zsuzsanna 337 Salga Józsefné 176
Czinege Jánosné 328 Venter Sándorné 176
Makay István 257 Benedek Árpád 173
Szendrei Bence  234 Gyanó János 140
Morvai László 225 Ódor Levente 131
Somogyi Kálmán 225 Hamvas István 125
Stark Zoltán 217 Mészáros Ferenc 98
Reha Kerstin 215 Nemes Gábor 93

A választás eredményeként polgármester
Erdősi László András – független

a választás eredményeként képviselői mandátumot szereztek:
Hunya Krisztina  – független

Erdei László – független

Csizmadia Zsuzsanna – FIDESZ

Czinege Jánosné – FIDESZ

Makay István – FIDESZ 

Szendrei Bence – FIDESZ

a megyei közgyűlésre leadott szavazatok számának alakulása:
Választópolgárok száma: 970
Az urnában felbontáskor lévő szavazólapok száma:  969
Érvénytelen szavazat: 40
Érvényes szavazat: 929

választási eredmény a kapott szavazatok sorrendjében:
FIDESZ-KDNP 453

LMP 134
JOBBIK 116
MSZP102

DEMOKRATIKUS KOALÍCIÓ 86
EGYÜTT PM  38

választási ereDmények
az október 12-én megtartott helyi önkormányzati képviselők és polgármester választás eredménye
2014. október 15-én 16.00 órakor jogerőssé vált.
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tisztelt választók!
kedves herceghalmi Polgárok!

2014. október 12-én ez évben harma-
dik alkalommal választott az ország.  
Most a települések polgármesterje-
löltjeire és képviselőjelöltjeire adhat-
ták le voksukat. 
Szeretnék köszönetet mondani min-
den Herceghalomban élő választó-
polgárnak, akik éltek a demokratikus 
jogaikkal és elmentek szavazni. Kö-

tisztelt herceghalmi lakosok!

Ezúton is köszönjük azt a kitüntető bi-
zalmat, melyet Önöktől kaptunk az 
önkormányzati választás alkalmával. 
Megtiszteltetés ez, és reméljük, mun-
kánkkal meg tudjuk hálálni a herceg-
halmiak szavazatokban megnyilvá-
nuló bizalmát. Köszönjük azokat a 
szavazatokat is, amiket Galai katalin-
ra és Herczeg Istvánra adtak. 
Az Önök megválasztott képviselői-
ként számunkra az a kérdés, hogy mi 
mit tehetünk  Herceghalomért. Mun-
kánkhoz, a község javát szolgáló cé-

szönetemet fejezem ki azért, hogy a 
választások zökkenőmentesen, min-
den különösebb rendbontás nélkül, 
sikeresen zajlottak le. 
Köszönet azoknak is, akik az asztal 
másik oldalán gondoskodtak arról, 
hogy a munka zavartalanul bonyo-
lódhasson le, akik reggel 5 órától 
másnap hajnalig dolgoztak azon, 
hogy a választás sikeres legyen.
Végül, de nem utolsó sorban azoknak 
külön kívánom kifejezni köszönete-

lok megvalósításában szükség van az 
Önök közreműködésére, támogatá-
sára is. Bátran keressenek minket, osz-
szák meg velünk véleményüket, ja-
vaslataikat, legyen az pozitív észrevé-
tel vagy kritika.
Reméljük, hogy Önökkel együttmű-
ködve egy munkával, Herceghalom 
építésével eltöltött önkormányzati 
ciklust kezdünk meg.
köszönettel:

Csizmadia Zsuzsa
Czinege Jánosné

Makay István
Szendrei Bence

kedves választóim!

Köszönöm a bizalmat, mellyel meg-
tiszteltek a választásokon, így függet-
len képviselőként továbbra is képvi-
selhetem Önö ket községünk fontos 
és mindennapi döntéseiben.
Kampányom során tett ígéreteimet 
és javaslataimat igyekszem a Testület 
elé tárni és lehetőségeimhez mérten 
mindent megtenni a település továb-
bi sikeres működéséért, fejlődéséért.
Itt is szeretném megköszönni segítő-
im, támogatóim és családom munká-
ját, türelmét  és segítségét!

Üdvözlettel:
Hunya Krisztina

met, akik ismét engem választottak 
Herceghalom polgármesterének. 
Ígéretemhez híven, a következő öt 
évben is azon fogok munkálkodni, 
hogy községünk töretlen lendülettel 
fejlődjön tovább, minden itt lakó ál-
lampolgár örömére. 
„Megbízhatóan, kiszámíthatóan” – 
szólt a kampányszlogenje annak a 
csapatnak, akikkel együtt indultunk a 
megmérettetésen. Rajtam kívül közü-
lük csak egy személy, erdei László ju-
tott be a képviselő-testületbe. Az Ő, 
és a be nem jutott tagok nevében is 
szeretném kifejezni köszönetemet 
szavazataikért.

Megígérem, hogy munkánk során 
mindketten képviseljük majd azt a 
szellemiséget, amelyet a kampá-
nyunk során kifejezésre juttattunk. 

köszönjük a bizalmat!

Erdősi László polgármester

köszönJÜk!
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összefoglaló a herceghalom község képviselő-testületének 
2014. október 21-i alakuló üléséről
nagyszámú érdeklődő jelenlétében nyitotta meg erdősi lászló polgármester az újonnan megválasztott testület első, alakuló ülését. el-
sőként Dr. vörös attiláné a helyi választási bizottság elnöke kapott szót. elnök asszony tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a választások 
rendben zajlottak le, a választás eredményes volt. Felsorolta a megválasztott tisztségviselőket, majd beszédét folytatva a megválasz-
tottakhoz szólt. kérte, hogy ne feledkezzenek meg arról a felelősségről, amelyet a választóiktól kaptak. az igazi megmérettetés ezután 
jön, amikor a település első polgáraiként kell mindazokat a terveket és elképzeléseket megvalósítani, amelyekről a kampány során be-
széltek, és amelyek herceghalom fejlődését szolgálják. 
beszédét így folytatta: „... Herceghalom is csak akkor lesz eredményes, sikeres, a polgárok számára előbbre vivő a választás, ha összefogás 
lesz, nem ellenségeskedés, széthúzás, békétlenség. Összefogás az önkormányzati testületen belül, összefogás a falu közösségével. Az eset-
legesen meglévő ellentéteket félre kell tenni, munka minden napra van, eredményeket csak együttműködve lehet elérni.”
ezt követően, a hagyományoknak megfelelően az eskütétel következett. először a megválasztott képviselő-testület tette le az esküt a 
hvb elnöke előtt, majd a testület előtt a polgármester mondta el az eskü szövegét.

Ezután erdősi László polgármester ismertette 
az ülés napirendjét, melyet a Képviselő-testü-
let 7 igen szavazattal elfogadott.

Elsőként az új testület működése érdekében 
szükséges rendelet-módosítások elfogadására 
került sor.
a) az önkormányzat szervezeti és mŰ-
köDési szabályzatának móDosítása
A helyi önkormányzatokról szóló törvény 37.§ 
(1) bekezdésében foglaltak alapján célszerű a 
lehető legrövidebb időn belül módosítani az 
SZMSZ-t. Szükségessé vált egy összeférhetet-
lenséggel foglalkozó bizottság megalakítása is.
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete a 2011. évi CLXXXIX. törvény 
43.§ (3) bekezdésében foglaltak alapján - a he-
lyi sajátosságok figyelembevételével - szerve-
zeti és működési rendjére (továbbiakban: 
SZMSZ ) - a szükséges módosításokat 7 igen 
szavazattal elfogadta. (Az SZMSZ teljes változa-
tát a község honlapján olvashatják az érdeklő-
dők.)
b.) a helyi kéPviselők és bizottsági
tagok tiszteletDíJáról szóló ÚJ
renDelet elFogaDása
2014. október 12-én, az általános önkormány-
zati választások napján hatályát vesztette az 
önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 
1994. évi LXIV. törvény (Pttv.), amely az önkor-
mányzati képviselők tiszteletdíja megállapítá-
sának részletszabályait tartalmazza. 
Herceghalom Község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete a helyi képviselők, bizottsági 
tagok tiszteletdíjáról, működési feltételeinek 
biztosításáról döntött, miszerint:
(1) A települési képviselők havi tiszteletdíja 50 
000 Ft.
(2) A tevékenységüket éves munkaterv alapján 
végző bizottságok képviselő tagjának tisztelet-
díja 70 000 Ft.
(3) A bizottság nem képviselő tagjának tiszte-
letdíja 20 000 Ft.
(4) A tevékenységüket éves munkaterv alap-
ján végző bizottságok elnökeinek tiszteletdíja 
90 000 Ft.
(5) A tevékenységüket nem éves munkaterv 
alapján végző bizottság tagjai és elnöke az e 
tagságból illetve elnöki tisztségből eredően 
külön díjazásra nem jogosultak.
A testület 6 igen és 1 nem szavazattal a helyi 
rendeletet elfogadta.
Az ülés rövid szünet után folytatódott. 

összeFérhetetlenséget vizsgáló
bizottság és szavazatszámláló
bizottság megválasztása
A bizottságba jelölt személyek:
- Hunya krisztina (tag)
- Czinege Jánosné (tag)
- Szendrei bence (elnök)

A jelöltekre egyenként szavaztak a képviselők, 
majd a végszavazásra került sor.
A Képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazat-
tal a jelölt személyeket változtatás nélkül meg-
választotta.
alPolgármester megválasztása
titkos szavazással
A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
törvény 74. § (1) bekezdése úgy rendelkezik, 
hogy a képviselő-testület a polgármester ja-
vaslatára, titkos szavazással, minősített több-
séggel a polgármester helyettesítésére, mun-
kájának segítésére alpolgármestert választhat. 
erdősi László polgármester a többség javasla-
ta alapján Makay István alpolgármesterré vá-
lasztását javasolja a Képviselő-testületnek. 
Ezt követően a képviselők közül ketten, élve jo-
gaikkal további jelölteket javasoltak, melyet a 
testület elvetett. 
Képviselő-testület titkos szavazással 4 igen, 2 
nem, 1 tartózkodással Makay Istvánt alpolgár-
mesternek megválasztotta. 
Ezt követően a megválasztott alpolgármester 
eskütétele következett, majd az alpolgármes-
ter tiszteletdíjáról döntöttek a képviselők.
A Képviselő-testület Makay István alpolgár-
mester tiszteletdíját 5 igen, 1 nem és 1 tartóz-
kodással havi 180 000 forintban állapította 
meg.
bizottsági tagok megválasztása 
i. a hUmán és környezetvéDelmi
bizottság tagJainak megválasztása
erdősi László polgármester többségi javaslat 
alapján a Humán és Környezetvédelmi Bizott-
ság elnökének Czinege Jánosné, tagjainak Hu-
nya krisztina, Csizmadia Zsuzsanna és Szend-
rei bence, külső tagoknak Galai katalin és 
Stark Zoltán személyét indítványozta.
Először a bizottsági tagok személyéről, majd a 
külső tagokról egyenként döntött a testület, 
utána együtt a bizottságról, végül a bizottsági 
elnök személyéről.
Ezt követően a képviselők hosszasan tárgyaltak 
a jelöltek személyéről. Javaslatok hangoztak el 
új jelöltek állításáról. 

Végül a Képviselő-testület 5 igen és 2 nem sza-
vazattal a Humán és Környezetvédelmi Bizott-
sága tagjainak:
Czinege Jánosné, Hunya krisztina, Csizmadia 
Zsuzsanna és Szendrei bence képviselőket, to-
vábbá Galai katalint és Stark Zoltánt (külsős 
tagoknak) megválasztotta. A Képviselő-testü-
let a Humán és Környezetvédelmi Bizottsága 
elnökének Czinege Jánosné képviselőt válasz-
totta meg.
A külsős bizottsági tagok esküt tettek a Polgár-
mester és a Képviselő-testület előtt.
ii.) a PénzÜgyi és telePÜlésFeJlesztési 
bizottság tagJainak megválasztása
erdősi László polgármester többségi javaslat 
alapján a Pénzügyi és Településfejlesztési Bi-
zottság elnökének Csizmadia Zsuzsanna, tag-
jainak erdei László, Szendrei bence és Hunya 
krisztina képviselőket, külsős tagjainak pedig 
Dr. Petrik Péter és Vas károly személyét indít-
ványozta.
Ezt követően a képviselők ebben az esetben is 
hosszasan tárgyaltak a jelöltek személyéről. Ja-
vaslatok hangoztak el új jelöltek állításáról. 
A Képviselő-testület 4 igen és 3 nem szavazat-
tal a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága 
tagjainak Csizmadia Zsuzsanna, erdei László, 
Szendrei bence és Hunya krisztina képviselő-
ket, továbbá Dr. Petrik Pétert és Vas károlyt, 
valamint Herczeg Istvánt (külsős tagoknak) 
megválasztotta.
A Képviselő-testület Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottsága elnökének Csizmadia Zsu-
zsanna képviselőt választotta meg.
E bizottság külsős tagjainak eskütételére az el-
ső ülés megkezdése előtt kerül sor, mivel ket-
ten nem tudtak megjelenni az alakuló ülésen.
Polgármester illetményének
megállaPítása
Bár a törvény rendelkezései alapján nem szük-
séges a Képviselő-testületnek szavaznia a pol-
gármester illetményéről, a Pest Megyei Kor-
mányhivatal Törvényességi Felügyeleti Főosz-
tályának vezetője állásfoglalásában kifejtette, 
hogy – a törvényi kötöttség ellenére is – a tes-
tületnek egyszerű többséggel hozott határo-
zatban kell rendelkezni a polgármester illetmé-
nyéről.
A Képviselő-testület 5 igen, 1 nem, 1 tartózko-
dással erdősi László polgármester illetményét 
havi 448 700 forintban állapította meg.
Több hozzászólás nem lévén Polgármester úr 
az ülést bezárta.
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ÚJ közmŰvelőDési koorDinátor 
Dolgozik  a kUltUrális egyházi 
közPontban

tisztelt herceghalomi lakosok!
Szeretnék pár mondattal bemutat-
kozni.
A KEK épületében dolgozom közmű-
velődési koordinátorként 2014. 10. 
01-től. 2000 óta élünk Herceghalom-
ban.
Iparművészeti Egyetemen végeztem 
csomagolás designerként és forma-
tervezőként.
Egy amerikai cégnél dolgoztam 5 
évig, és az ott szerzett tapasztalatai-

mat szeretném az itteni közösség javára kamatoztatni.
Több munkámat is ismerhetik.
Párommal kósa Zoltánnal, aki művész, és kőfaragó, terveztük közösen 
a herceghalomi falukemencét, és a bicskei kemence is a mi tervünk 
alapján épült.
Akik a tejes autóból vásárolják a finom termékeket, azok pl. az én mun-
káimat láthatják a túródesszertek és sajtok csomagolásain is.
Remélem, nagyon jó programokkal tudom színesíteni Herceghalom 
életét.
Szívesen várok mindenkit a kek épületében.

Tisztelettel: Pekli Erika Közművelődési koordinátor2014. október elsején ünnepeltük a Magyar Népmese Napját. Délelőtt 
az óvodások látogattak meg. Két csoportban, mintegy 100 gyermek 
nézhette meg azt válogatást, amit a Kecskeméti Filmstúdió rajzfilm-
jeiből vetítettünk. A gyermekek a vetítés végén szavazhattak, me-
lyik tetszett a 3-4 mese közül a legjobban, ezeknek a címe felkerült a 
„mesefánkra”. (Az olvasóink két napon át szavazhattak így a kedvenc 
meséjükre.) Az óvodások a szereplőkről színezőt kaptak ajándékba. A 
programon a  2. b és a negyedikes osztály is részt vett.

Felkérés!
Szeretnénk a könyvtárban régi iskolai relikviákat kiállítani, ezért ké-
rünk mindenkit, ha van ilyen tárgy a birtokában: segítsen ebben ne-
künk, és adja kölcsön kis időre azt.

Király Márta könyvtárvezető

Miért tetszett?
– mármint a Kevin Casey: BOSSZÚRÓL ÁLMODUNK c. könyve...
Elöljáróban: szóljon egy könyv bármilyen témáról, ha az író rossz és 
nem tudja az olvasó érdeklődését lekötni, akkor hiába minden. Ha vi-
szont az író jó, akkor írhat bármiről, úgyis megfogja az olvasót.
Nos, szerintem Kevin Casey remek író, két szerelmi történeten keresz-
tül úgy mutatja be az Észak-Írországi véres eseményeket, hogy az ol-
vasót nem az eseményekkel igyekszik sokkolni, mint teszik azt pocsék 
akció filmek, hanem tollának varázsereje ejt rabul.
Angol író létére tárgyilagossága meggyőző, a háborús rész szinte mel-
lékes, sokkal inkább a két, illetve három ember kapcsolta van mindvé-
gig előtérben.
Mellesleg: a könyvön keresztül többet tudhatunk meg az események-
ről, ahogy hajdanán, (vagy napjainkban), azt az esti hírekből sosem 
tudhattuk meg. Nemcsak az IRA (katolikus), de a Magyarországon alig 
ismert UVSZ (protestáns Ulsteri Védelmi Szövetség) tevékenységéről is.
Valljuk be, igen keveset tudunk az Észak-Írországban történt, vagy tör-
ténő, szomorú eseményekről. Egyáltalán az ország történelméről! Ez 
nem szemrehányás, érthető, hiszen az ország messze van, a magyar 
embereknek pedig van elég problémája Észak-Írország nélkül is. Még-
is! – ha valakit nem érdekel Írország, nem érdekel a vallási differenciák 
fegyverrel való eldöntése, akkor is érdemes ezt a félig romantikus, fé-
lig melodramatikus könyvet elolvasni.
Csemege! – de nem erőszak, üdvözlettel

Galai Péter

Könyvtári
mozaik

Herceghalom községben

az őszi LOMBTALANÍTÁS
2014. november 3–9 között lesz. 
kérjük, hogy a lemetszett gallyakat

november 3-ig mindenki tegye ki az ingatlana elé.
a gallyakat nem kell összekötegelni!

A Vitalis Park I. társasház 
Herceghalomban számlaképes 
vállalkozót keres
Hó ELTAKARÍTÁSRA.
Érdeklődni napközben 
a 23-532-156-os telefonszámon
lehet.

MEGHÍVó
Szeretettel várjuk a falu APrAJÁt és NAGYJÁt 2014. november 30-án 

15.00 órakor a kek-ben az ADVeNtI első gyertyagyújtásra. 
A résztvevőknek finomságokkal kedveskedünk.

Czinege Jánosné a HEKKE Elnöke

Készül a HERCEGHALOMI óRIÁS KALÁCS!!! 
Várjuk lelkes jelentkezőket, akik egy-egy részét megsütik. 
Ezeket ADVENTI ÜNNEPRE összeállítjuk, majd ADVENT utolsó napján el-
fogyasztjuk, finom kakaó és bor társaságában.

Pekli Erika közművelődési koordinátor

Tájékoztatjuk Kedves Olvasóinkat, hogy az Október 23-i ünnepi prog-
ramról és további eseményekről, amelyek most helyhiány miatt nem 
kerültek be a lapba, a Hírmondó novemberi számában részletesen be-
számolunk.

A Herceghalomi Posta dolgozói kérik a Vitalis Lakópark lakóit, hogy szí-
veskedjenek postaládáikra nevüket kiírni. Ezzel nagyban megkönnyítik a 
kézbesítők munkáját.

Köszönjük
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őszi Programok az iskolában
Szeptemberi hagyományok gyerekszájból

tanyaProgram
„Egy őszi napon a 4. és a 6. osztály elment kirándulni. Először Bicskén 
pusztabuszra (olyan, mint egy lovas-kocsi, csak nem lovak húzzák, 
hanem traktor) szálltunk és megnéztük, hogyan aratják  a kukoricát, 
napraforgót. Néhányan a kombájnba is beülhettek. Láttuk azt is amikor 
kiürítették a traktorba a sok ledarált napraforgót. Ezután elmentünk 
Etyekre madár-lesre, láttunk kócsagot és szürke gémet. Végül Ödön-
majorban a kisborjúkhoz mentünk, nagyon aranyosak voltak. Az ide-
genvezetőtől megtudtuk, hogy annak a tehénnek amelyiknek kolomp 
van a nyakán, már kisbocija van. Megnéztük, hol fejik a teheneket. Vi-
dáman, élményekkel érkeztünk vissza az iskolába. Köszönjük a nagy-
szerű programot Hegedűs Imre bácsinak.”

Olasz Nikolett 4.o.

állatok világnaPJa
„Október 4. az állatok világnapja. Ez alkalomból, hüllőkiállítás volt a 
Herceghalmi Általános Iskolában. Sokféle kígyót, gyíkot tekinthettünk 
meg és ezek mellett voltak még más bogarak, rovarok. Néhány állat 
pontos nevére is emlékszünk: láthattunk gabonasiklót, szivárványos 
boát, leopárd gekkót, madárpókot.” A kiállítás végén érdekes tesztet 
töltöttünk ki. Több tanuló állatokat ábrázoló rajzot készített. Sajnos 14 
órakor véget ért ez az érdekes program, mely mindenkinek nagyon 
tetszett.” 

Horváth Laura és Medra Zsófia 6.o.

„A suliban az állatok világnapja jó szokott lenni. Tavaly Tomi behozta 
a tengeri malacát és a kutyáját. Idén is volt hüllő kiállítás. Idén az osz-
tályban 2 ékszerteknős, 2 nyuszi, 1 hörcsög és cica, valamint 1 futrinka 
vendégeskedett.”

Dóczé Márk 4.o.

magyar néPmese naPJa
„A Magyar Népmese Napját szeptember 30-án, Benedek Elek szüle-
tésnapján ünnepeljük. Iskolánk már harmadik éve eleveníti fel ezen a 

nálatok laknak-e állatok?

…és az ovis már sorolja is: kutyus, cica, egér, szúnyog, tigris.
Az óvodáskorú gyerek a legnyitottabb a környezeti ingerekre, mi több: 
képzelete még bájosan, szabadon szárnyal. Óvodapedagógusként 
igyekszünk megragadni az alkalmakat, amikor az érzelmek mentén, 
világmegismerő kíváncsiságát ki tudjuk elégíteni. Legyen az szabad 
játék közbeni alkalom, kezdeményezés, foglalkozás, vagy egy hétköz-

napi kérdés: a gyerek hálás, 
ha meghallgatják, ha a kör-
nyezetében levő dolgokról 
valami újat tud meg. 
Nevelési évünk elején az ál-
latok világnapja alkalmából 
témahetet szerveztünk: a 
versek, dalok, beszélgeté-
sek, vizuális foglalkozások 
az állatokról szóltak. 2014. 
október 10-én megnyílott 
az „ovi-tár”, nem tudom, 
mindenki látta már? A gye-
rekek és óvodapedagógu-
sok kreativitását kifejező 
kiállítást ajánlom mindenki 
figyelmébe.

ÚJ év, ÚJ óvoDa

Az óvoda pedagógusaival elhatároztuk, hogy megújítjuk az óvoda 
fogadó terét, folyosóit. Úgy gondoltuk, hogy Hász András fotográfus 
képei mellé a gyerekek alkotásait is a galéria részévé tesszük. Emellett 
a fogadó teret barátságosabbá, környezeti nevelési, hagyományőr-
zési arculatunknak megfelelően rendeztük be. Található faház fogas, 
évszakkerék, óvodafa felhőkkel, népi motívumokkal. Helyt kapott Csi-
csergő logónk is, melyet Mező Imre Zsolt grafikus, és felesége készített. 
Az óvodában az esztétikai arculat változását a szülők, alkalmazottak 
adománya, és az önkormányzat hozzájárulása tette lehetővé. A gyere-
kek nevében ezúton is köszönjük.

Varga-Tóth Csaba, óvodavezető

napon a magyar népmeséket, azok születését és természetesen a régi 
viseletet. Ezen a napon a tanulók nagy része népi ruhába öltözött. Lát-
tunk kékfestős szoknyát, hímzett blúzt, parasztinget, szalmakalapot. 
Majdnem mindenki beillett volna abba a korba, amikor ezeket hordták. 
Az óraközi szünetekben az aulában népmeséket olvastunk fel. A kuko-
ricamorzsolás sem maradhatott el, így az érdeklődő közönség morzso-
lás közben hallgatta a mesét. Elhangzott csali mese, igazságra tanító 
mese, állatmese és még sok más. Egyszóval minden, ami népmese. A 
felsősök testvérosztályaiknak meséltek. A kicsik figyelmesen hallgatták 
a felolvasást. Ezen a napon mindenki betekinthetett a népmesék vilá-
gába, mely a könyvtári mesehallgatással egészült ki.”

Górecka Liliana 7.o.

kUtatók éJszakáJa
„Szeptember végén ellátogattunk a közeli Állattenyésztési és Takarmá-
nyozási Kutatóintézetbe. Nyílt napot tartottak a Kutatók éjszakája al-
kalmából. Először egy laboratóriumot néztünk meg, ahol a takarmány 
összetételét vizsgálták meg. Figyelik, hogy nem tartalmaz-e kórokozó-
kat vagy túl sok zsírt. A legérdekesebb az állattelep volt. Láttunk racka-
juhokat, magyartarkát és szürke-marhát is. Ez utóbbi olyan szelíd volt, 
hogy meg is simogathattuk. Köszönjük a lehetőséget!”

Mócsy László 5. o.

október 6-i megemlékezés
„Szünetben iskolagyűlés volt. Az osztályok felsorakoztak a folyosón. 
Mindenki elcsöndesedett. A diákönkormányzat elnöke megemléke-
zett az 1849 október 6-án történtekről, ezután a felsős tanulók elsza-
valták Faludy György Október 6. című versét. Az aradi 13 vértanú emlé-
kére mécseseket gyújtottunk és egy perces néma csenddel adóztunk. 
A község életfájának koszorúzásával zárult a megemlékezés.”

Veres Máté, Szentes János 5.o.

(Az eseményekről fotókat a www.herceghalom.hu honlap
galériájában láthatnak.)
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sPort hírek

herceghalom - vál  1 : 6
szeptember 20.
Peches napunk volt. Nem találtuk magunkat a pályán. Míg az ellen-
félnek minden összejött nekünk úgy tűnt, hogy semmi. A lepattanó, 
lecsorgó labdák mind az ellenfél előtt maradtak. A lövéseik jól sikerül-
tek. Hat gólt rúgtak, nekünk csak egyet sikerült. 

gyúró - herceghalom 2 : 0
szeptember 27.
Idegenbe ment a csapat. Gyúró korábbi eredményei kiegyenlített 
küzdelmet sejtettek. A felkészülés során külön kiemelte az edző a leg-
gólerősebb játékosukat, hogy arra külön figyeljünk. Tetszetős játékot 
nyújtottunk a középpályán. Szépen megtartottuk a labdát. Mentek a 
passzolgatások. A támadásokat azonban nem sikerült befejezni. Az el-
lenfél két kontratámadásból két gólt szerzett. 

herceghalom - Dunafüred 1 : 1
október 4.
Gyönyörű napsütés, bukdácsoló ellenfél. Minden adott volt egy szép 
hazai mérkőzéshez. A hazai csapat egymás után dolgozta ki a szebb-

nél szebb helyzeteit, majd rontotta el a befejezést. Sajnos csak egy gólt 
szereztünk, pedig a helyzetek és kapura lövések száma sokkal többet 
ígért. Az ellenfél egy szerencsés góllal tudott egyenlíteni, szabadrú-
gást követően a beívelt labda a kapus keze fölött hullott a hálóba.
 
zsámbék – herceghalom 6 : 1
október 11.
Az első 60 percben fegyelmezetten összetartóan játszott a csapat. Gól 
nélküli döntetlenre álltunk egy a mienknél jóval erősebb csapat ellen 
és pontszerzésben reménykedett a kispad. A 62. percben egy beívelés 
után a kimozduló kapusunkat az ellenfél durván lökte az ötösön belül. 
Az érkező labdát az eltakarított kapus mellett a hálóba gurította. A 
bíró a szabálytalanságot nem vette észre és a gólt érvényesnek ítél-
te. Ezután sajnos elszabadult a pokol. A túlfeszített idegekkel játszó 
játékosok reklamálni kezdtek. A játékvezető ennek megfelelően Her-
ceghalom ellen hozta minden kétséges szituációban a döntéseit. Két 
kiállítást követően 20 perc alatt a Zsámbék kihasználva kettős ember-
előnyét 6 gólt rúgott. bagi Csaba tizenegyesből szépített. 

A Herceghalom Szabadidő és Sportegyesület keresi azon labdarúgó-
kat, akik szívesen kipróbálnák magukat a Pest megyei Megye III. baj-
nokság felnőtt korosztályában. Az induláshoz szükséges 20 fő igazo-
lással rendelkező játékos. A bajnokság kezdete: 2015. szeptember.
Olyanok jelentkezését várjuk, akik szeretik a labdarúgást, és vállalják a 
hétvégi mérkőzéseken való részvételt.

Jelentkezni lehet: Somogyi kálmán 30-488-3111 vagy 
somogyi_kalman@yahoo.com e-mail címen.

Somogyi Kálmán szakosztályvezető

anyakönyvi hírek

megszÜletett

Makay István és 
Morvai Zsuzsanna kisfia –   
makay vince

isten éltesse őt sokáig!

elhUnytak
bakti mihály (1965)
mészáros Ferenc (1941)
sütő sándor (1957)
köszönetünket fejezzük ki mindazoknak, akik férjem, szeretett 
édesapánk temetésén részt vettek és sírjára virágot hoztak.

Köszönettel: Mészáros család

nyUgoDJanak békében!

herCeghalom szabaDiDő és sPortegyesÜlet hírei
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egyházi hírek

a biai szent anna Plébánia herCeghalomi FiliáJa
2014 november havi szentmiséinek és litUrgikUs eseményeinek iDőPontJai

SZENTMISÉK/IGELITURGIáK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órakor:
„PROHáSZKA IMASZÖVETSÉG” KÖZÖS RÓZSAFŰZÉR IMáDKOZáS

október 25. szombat 
Kérdés a főparancsról.
„…Szeresd Uradat, Istenedet teljes szívedből, teljes lelkedből és teljes elméd-
ből. Szeresd felebarátodat, mint önmagadat. 
Zen a két parancson alapul az egész törvény és a próféták.…” (Mt22,37-40) 

november 1. szombat 
MINDENSZENTEK – Parancsolt ünnep –
„…A NYOLC BOLDOGSÁG 
Boldogok a lelki szegények, mert övék a mennyek országa.
Boldogok, akik sírnak, mert ők vigasztalást nyernek.
Boldogok a szelídek, mert ők öröklik a földet.
Boldogok, akik éhezik és szomjazzák az igazságot, mert ők kielégülést nyer-
nek.
Boldogok az irgalmasok, mert ők irgalmat nyernek.
Boldogok a tisztaszívűek, mert ők meglátják Istent.
Boldogok a békeszeretők, mert őket Isten fiainak fogják hívni.
Boldogok, akiket az igazság miatt üldöznek, mert övék a mennyek orszá-
ga.…” (Mt5,3-10)  

november 2. vasárnap 
HALOTTAK NAPJA RÓZSAFÜZÉR és SZENTMISE 17.30 illetve 18.00 órakor.
november 5. szerda 
SZENT IMRE HERCEG – IGELITURGIA, SZENTSÉGIMáDáS 18.00 órakor.

november 8. szombat
A LATERáNI BAZILIKA FELSZENTELÉSÉNEK ÜNNEPE

november 15. szombat
Példabeszéd a befektetett pénzről.
 „…Jól van, derék és hű szolga! A kicsiben hű voltál, sokat bízok rád: menj be 
urad örömébe…” (Mt25,21) 

november 19. szerda 
áRPáD-HáZI SZENT ERZSÉBET – IGELITURGIA, 18.00 órakor

november 22. szombat
KRISZTUS, A MINDENSÉG KIRáLYA
Az utolsó ítélet
 „…Bizony, mondom nektek: amikor megmentettétek ezt, egynek e legki-
sebb testvérem közül, nekem tettétek.” (Mt25,40)

november 29. szombat 
ADVENT 1. vasárnapja. A végidőre  vonatkozó intelmek.
„…Vigyázzatok tehát, legyetek éberek, mert nem tudjátok, mikor jön el az 
idő!...” (Mk13,33)

Felhívom figyelmüket, hogy szeptember folyamán:
5-én Szent Imre herceg,
19-én Árpád-házi Szent Erzsébet, 
ÜNNEPÉRŐL EMLÉKEZÜNK MEG EGYHáZUNKBAN.

Folytatjuk  „…KEZDETBEN VOLT…” sorozatunkat, 
„A HIT – A CSALáD – A  KÖZÖSSÉG – A SZENTSÉGEK”  lelki értékeinek, ha-
gyományainak bemutatásával.
A KERESZTSÉG SZENTSÉGE I. Szt. Pál tanúsága szerint: 
„…Mi ugyanis mindnyájan egy Lélekben egy testté keresztelkedtünk, akár 
zsidók, akár görögök, akár szolgák, akár szabadok és mindnyájunkat egy Lé-
lek itatott át. Mert a test sem egy tag, hanem sok...”  (Kor1 2,13-14)
A tanítás szerint mi KRISZTUSBAN a keresztséggel felöltöttük KRISZTUST. 
Ezzel az EGYHÁZ (később lesz szó az Egyházról, amikor közösségről be-
szélünk) tagjai lettünk. Az istengyermekség kezdete, mert szolgákból ba-
rátokká fiak lettünk, akik megértik, mit miért tesz URUNK. A víz megmos-
sa a testet, úgy mossa le a KERESZTSÉG születésünk által hozott áteredő 
bűnt. KERESZTSÉG szükséges az üdvösségre, mert bűntelenül senki sem 
utasíthatja el. Ez az ÜDVÖSSÉG útja. E lelki újjászületésünkkel indul el éle-
tünk. A KERESZTSÉG védelem és méltóság az EGYHÁZ hite szerint. Immá-
ron két évezreden keresztül valósul meg ISTEN akarata életünkben, mert 
az ÚR az aki megtanított/megtanít minket a helyes cselekvésre parancsai 
által. az ÚR SZENTLELKE vezet minket jóban arra, hogy szívünk szerint 
cselekedjük akarattá által a jót. (folytatás következik)

„KERESZTÉNY SZELLEMISÉGŰ HÉTFŐ ESTI BESZÉLGETÉSEK” november 
15-én szombaton, 15.00 órától KRAKKÓI ZARáNDOKLAT élménybeszá-
moló etyeki és biai testvéreinkkel közösen és a 2015 ÉVI KEGYELETI ZA-
RáNDOKLAT „ISONZÓ-DOBERDÓ” meghírdetése.

Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény 
testvéreinket szeretettel várjuk Szentmisére!

Plébániánk és Egyházmegyénk hitéletéről a:
http://www.biaikatolikus.hu, valamint a
http://www.szfvar.katolikus.hu és a
http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu honlapokon olvashatnak.

Klikkeljen rá Ön is / és Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önö-
kért / Érted is szól!

Herceghalom Filiája, Lányi István

FELHÍVÁS
A mai rohanó világban általában 2–3 naponként vásárolunk élelmiszert. Ez természetes dolog. Sokszor azonban azt is látjuk, hogy nem mindenki tudja 

azt megvenni, amit szeretne – a kosarából visszateszi a polcra. Látjuk, tapasztaljuk a gyermekes családoknál, idősebb házaspároknál, öregeknél.
ne fordítsuk el fejünket: önzetlenül segíthetünk, amikor olvassuk e felhívást. segítsünk! 

A magyar történelembe példaképünk Árpád-házi Szent Erzsébet. Példát mutatott. Fogjunk össze kérjük polgárainkat a helyi Vöröskereszt, az iskolánk 
Vöröskeresztes csoportjával valamint Katolikus Karitásszal közösen, hogy aki teheti –  vásárlási alkalmanként vegyen +1 kg lisztet, majd legközelebb

+1 kg cukrot, a következő alkalommal 1 zacskó tésztát, alkalmas esetben 1 l étolajat, vagy egy-egy tábla csokoládét, konzervet stb.
ezért meghirdetjük:  2014. november 15-től 2014. december 21-ig (advent 4. vasárnapjáig),

TARTóSéLELMISZER-GYűJTéSI AKCIóNKAT.
a gyűjtés helye: Templomunk – közismert nevén a KEK. Az áldozati oltár melletti sarokba mindenki hite és vallási felekezeti hovatartozás nélkül, oda 
teheti jó szándékú tartós élelmiszer adományát. Úgy, mint korábban a helyi Vöröskeresztes csoport Karácsony előtti héten eljuttatja a rászorulóknak.

előre is köszönjük önzetlen segítségüket!
Kérjük, segítsen/segíts Te is! Ismeretlenül is kifejezhetjük megbecsülésünket embertársaink iránt. Szent Erzsébet példáját követve, legyünk társak az 

önzetlen szeretet gyakorlásában. ön is/te is segíthetsz… avagy az önzetlen szeretet hatalma…!
Körösladányi Istvánné a Vöröskereszt helyi vezetője,

Czinege Jánosné az iskolai Vöröskereszt vezetője,
Lányi István Herceghalom Filia



a herceghalmi mozgáskorlátozottak egyesületének közleménye
Kivonat a határozatból

Lékáné Szegedi borbála elnök asszony tájékoztatása szerint, az egyesület közérdekű önkéntes tevékenység bejelentését kez-
deménye az Emberi Erőforrások Minisztériuma felé, mely kérelemnek a minisztérium helyt adott és a vonatkozó törvény alapján 
az egyesületet önkéntes tevékenységet folytatók nyilvántartásába felvette.
Az egyesület az engedélyt, mint fogadó szervezet 2014. június 23-án megkapta, az alábbi feltételekkel.

1. a tevékenységek jellege, tevékenységi körök:
 • szociális és jótékonysági, kulturális és közösségi.

2. a tevékenységek konkrét megnevezése:
 • ingyenes jogi tanácsadás (tagjaiknak és a településen élőknek)
 • egyesületi honlap szerkesztése, vezetése, 
 • egyesületi programok lebonyolításában történő segítség,
 • egyesületi munkában történő segítségnyújtás (adminisztráció, könyvelés)

3. építésengedély-köteles munkában való részvételre önkéntest nem kíván foglalkoztatni.

4. tizennyolcadik életévét be nem töltött önkéntest kíván foglalkoztatni.

5. korlátozottan cselekvőképes nagykorú önkéntest nem kíván foglalkoztatni.

6. nem kíván olyan önkéntest foglalkoztatni, aki az a harmadik országbeli állampolgárok beutazásáról és tartózkodásá-
ról szóló törvény hatálya alá tartozik, ide nem értve a menekültként vagy menedékesként elismert, bevándorolt vagy 
letelepedett személyt.

7. nem kíván külföldön végzendő közérdekű önkéntes tevékenységre önkéntest foglalkoztatni.

A határozat kiadója felhívja a figyelmet arra, hogy a 2005. évi LXXXVIII. tv. 3. § (3) bekezdése alapján a fogadó szervezet felada-
tainak ellátásához jogszabályban illetve hatósági határozatban előírt létszámfeltételek önkéntes foglalkoztatásával nem telje-
síthetőek.
A határozat az Emberi Erőforrások Minisztériumának honlapján megtalálható, teljes terjedelmében.

Lékáné Szegedi Borbála által átadott határozat másolatából a kivonatot a szerkesztő készítette


